
Protokół Nr LVII/2023 

LVII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Koniecpolu 

z dnia 9 lutego 2023 roku 

 

 

• Stan Rady Miejskiej - 15 radnych. 

• Obecni według załączonej listy obecności – 15 radnych. 

 

Miejsce posiedzenia sesji:  budynek Centrum Społeczno-Kulturalnego w Koniecpolu  

ul. Szkolna 1. 

 

Ad. 1 Otwarcia LVII zwyczajnej Sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Koniecpolu Aneta Chrzuszcz. Przewodnicząca Rady Miejskiej Aneta Chrzuszcz 

przywitała wszystkich na zwyczajnej sesji:  Burmistrza Ryszarda Suligę, Dyrektora Biura 

Gwidona Jelonka, Sekretarza Gminy Sebastiana Musiała, Skarbnik Monikę Starczewską, 

radnych, Mecenasa Michała Ladę, Dyrektor Domu Kultury Arletę Olszewską –Lorin, 

Kierownik MGOPS Edytę Wierzbińską, Prezesa MPK Tomasza Górę, sołtysów i 

pracowników urzędu.  

Po sprawdzeniu listy obecności stwierdzono, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

kworum. Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz poinformowała, że stan rady na początku sesji – 

14, radny Leszek Pluta dotrze na obrady. Przewodnicząca stwierdziła, iż sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. Przewodnicząca poinformowała, że sesja jest 

nagrywana i transmitowana.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz przedstawiła dzisiejszy porządek obrad. 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3. Informacje w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzednich sesji: LV i LVI. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) w sprawie zmiany uchwały nr LV/477/2022 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koniecpol na lata 2023-2037. 
2) w sprawie zmiany uchwały nr LV/478/2022 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie 
budżetu Gminy na rok 2023. 
3) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Koniecpolu Nr XXXIII/213/13 z dnia 
7 czerwca 2013 r. w sprawie nadania Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Miejska Przychodnia Rejonowa w Koniecpolu. 

4) w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok”. 

5) w sprawie zmiany uchwały nr XXII/190/2020 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia  

19 marca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  i porządku 

na terenie miasta i gminy Koniecpol. 

6) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Koniecpol na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w Gminnej Ewidencji Zabytków  dla 

Gminy Koniecpol. 

7) w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością. 
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8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym znajdującym się na działce nr ewid. 1851, obręb Koniecpol w 

trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowych najemców. 

9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

nr ewid. 1876/18, obręb Koniecpol w trybie bezprzetargowym. 

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

nr ewid. 1876/25, obręb Koniecpol w trybie bezprzetargowym. 
 

6. Wystąpienia zaproszonych gości. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad LVII zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Koniecpolu. 

 

Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad: 

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 
 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw - 0 

Wstrzymuję się – 0. ( zał. do protokołu) 

 

Ad. 3 Informacje w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzednich sesji. 

Radni zapoznali się z protokołem LV, LVI sesji i nie zgłosili uwag. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym. 

Radny Leszek Pluta dotarł na obrady. Stan radnych -15. 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz oddała głos Burmistrzowi Ryszardowi Sulidze. 

Burmistrz Ryszard Suliga przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej od 

30.12.2022 r. do 09.02.2023 r. (zał. do protokołu). W tym Sekretarz Sebastian Musiał  

przedstawił gminę w statystykach z referatu ochrony środowiska. Dyrektor Biura Gwidon 

Jelonek przedstawił statystykę w zakresie gospodarki nieruchomościami. Burmistrz Ryszard 

Suliga zobrazował dane statystyczne urodzeń i zgonów za ubiegły rok. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koniecpolu Edyta 

Wierzbińska przedstawiła sprawozdanie z działalności ośrodka za 2022 r. (zał. do protokołu). 

Dyrektor Domu Kultury Arleta Olszewska-Lorin zaprezentowała w formie multimedialnej 

sprawozdanie z działalności kulturalnej za 2022 r. (nagranie z sesji LVII). 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz poprosiła Skarbnik Monikę Starczewską o przedstawienie 

zmian w budżecie. 

Skarbnik Monika Starczewska – w 2023 r. wieloletniej prognozy finansowej plan dochodów 

ogółem, w tym bieżących wzrósł o kwotę 1.303.088,16 zł, z tego: - z tytułu dotacji 

1.092.791,00 zł, pozostałe dochody 210.297,16 zł. Na powyższe kwoty składają się 

następujące pozycje: - zarządzeniem Burmistrza z dnia 30.01.2022 r. zwiększono plan 

dochodów z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące o kwotę 19.750,00 zł, w 

tym 4.3000,00 zł to środki z Funduszu Pomocy na pomoc obywatelom Ukrainy, 15.450,00 zł 

to dotacja celowa na zadania zlecone (świadczenia wychowawcze); środki z Funduszu 

COVID-19 na wypłatę dodatków węglowych oraz rekompensaty dla przedsiębiorstw – 

1.047.540,00 zł; środki z Funduszu Pomocy na zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży – 

1.5000,00 zł, na wypłatę świadczeń na podstawie art. 13 – 9.760,00 zł, z tytułu wsparcia 

jednostek samorządu terytorialnego na realizację dodatkowych zadań oświatowych 
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związanych z kształceniem uczniów będącymi obywatelami Ukrainy – 14.241,00 zł; dochody 

z tytułu odsetek z lokat – 178.297,16 zł; refundacja wydatków na bieżące utrzymanie 

uchodźców z Ukrainy – 32.000,00 zł.  

Plan wydatków ogółem wzrósł o kwotę 2.803.088,16 zł, w tym bieżących 1.204.071,00 zł, 

majątkowe 1.599.017,16 zł. Na powyższe kwoty składają się wspomniane wcześniej 

zarządzenie Burmistrza a w bieżącej sesji wypłata dodatków węglowych oraz rekompensat 

dla przedsiębiorstw – 1.047.540,00 zł, wymienione wcześniej środki z Funduszu Pomocy, 

wydatki bieżące na pomoc obywatelom Ukrainy – 32.000,00 zł, pozostałe wydatki związane z 

pomocą Ukrainie – 5.000,00 zł, pomoc dla osób fizycznych w związku z trudną sytuacją – 

5.000,00 zł, wydatki na obsługę długu zostały zmniejszone o 25.000,00 zł, zagospodarowanie 

terenu po byłej siłowni zewnętrznej w Szkole Podstawowej nr 1 – 10.000,00 zł, 

zabezpieczenie planu wydatków do realizacji w ramach Konkursu Marszałkowskiego 

„Inicjatywa Sołecka” – 125.000,00 zł, przebudowa ul. Niwa w Koniecpolu – 320,251,67 zł, 

bieżące remonty dróg – 30.000,00 zł, przebudowa drogi w ul. Szkolnej i zmniejszenie o 

677.000,00 zł, opłaty za pozostawienie urządzeń wodociągowych w gruncie PKP – 2.000,00 

zł, odwodnienie terenu wokół budynku przedszkola z oddziałem żłobkowym – 400.000,00 zł, 

przebudowa zespołu sportowego – 1.446.765,49 zł, dotacja dla OSP Koniecpol II na zakup 

quada – 36.000,00 zł, odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w SP nr 1 – 

280,00 zł.  

W wyniku dokonanych zmian deficyt budżetu wzrósł o kwotę 1.500.000,00 zł, na pokrycie 

którego zaplanowano przychody z tytułu emisji obligacji z wykupem w latach 2033-2037 w 

równych ratach po 300.000,00 zł. W związku z powyższym zmieniono adekwatnie kwoty 

rozchodów w latach 2033-2037 oraz kwoty długu. Zmniejszono wydatki na obsługę długu w 

całym okresie spłaty w związku z obniżką wskaźnika WIBOR 6M oraz prognozami, iż 

wskaźnik ten powinien utrzymać tendencję spadkową od końca bieżącego roku. Z 

planowanego poziomu 8,50%-9,00% zmniejszono do końca okresu spłaty do poziomu 7,10%, 

natomiast marżę dla planowanej emisji obligacji podwyższono z poziomu 0,99% do poziomu 

1,2%. Adekwatnie do powyższego zmniejszono kwotę odsetek podlegających wyłączeniu z 

limitu spłaty zobowiązań. 

Przesunięto wykup obligacji w kwocie 70.000,00 zł z roku 2029 na rok 2030. Dokonano 

zmian dotyczących łącznych nakładów finansowych, limitu roku 2023 oraz limitów 

zobowiązań w następujących przedsięwzięciach: - budowa przedszkola zwiększenie o 

400.000,00 zł, przebudowa ul. Szkolnej zmniejszenie o 677.000,00 zł, przebudowa ul. Niwa 

w Koniecpolu zwiększenie o kwotę 320.251,67 zł, przebudowa zespołu sportowego w 

Koniecpolu zwiększenie o kwotę 1.446.765,49 zł.  

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz podziękowała Pani Skarbnik i udzieliła głosu radnej 

Judycie Belka-Domińczyk. 

 

Radna Judyta Belka-Domińczyk odniosła się do dofinansowania dodatkowego budowy 

Przedszkola Nr 2 w Koniecpolu o odwodnienie, które nie zostało wzięte pod uwagę w 

projekcie Przedszkola Nr 2. Radna zadała pytanie, czy przed projektowaniem przedszkola 

zostały wykonane badania geologiczne i na jakiej podstawie stwierdzono konieczność 

dodatkowego odwodnienia, bo rozumie że tylko placu wokół Przedszkola Nr 2? Dlaczego 

projekt tego nie przewidywał a teraz dokładamy z gminnych pieniędzy i mogło to być 

dofinansowane. Pani Radna dodała, że nie widziała dokumentacji, która jest podstawą do 

dodatkowego dofinansowania przedszkola. Nie było Komisji Finansów w tej sprawie, na 

posiedzeniu Komisji Finansów w dniu 16 stycznia br. o tym nie rozmawialiśmy. Dziękuję. 

 

Sekretarz Sebastian Musiał odniósł się do pytania radnej odnośnie odwodnienia. 

Dokumentacja projektowa była w 2021 r. Odwodnienie, jakie było zaplanowane dla tego 
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budynku było to odwodnienie powierzchniowe z uwagi na to, że w tym roku kiedy 

projektowaliśmy nie było możliwości zaprojektowania kanalizacji deszczowej, bo nie było 

gdzie jej odprowadzić. Teraz projektujemy drogę dojazdową od ul. Żeromskiego, gdzie jest 

projektowany kanał deszczowy i jest ku temu przesłanka, że tę wodę która będzie się 

gromadziła i spływała na dużo mniejszy teren niż teren zielony, który tam był wcześniej.   

Jest zabudowa mieszkaniowa zbiorowa i istnieje ryzyko, że ta woda może tam się dostawać. 

Dofinansowanie, które otrzymaliśmy nie było wystarczające do tego, żeby pokryć całą 

wartość inwestycji, dlatego dokładaliśmy z własnych środków. Pan Sekretarz powiedział, że 

nie rozumie kwestii, że moglibyśmy otrzymać dofinasowanie. Wiemy, że dofinansowanie 

otrzymaliśmy w pewnej kwocie i jego nie da się już zwiększyć. Resztę dokładamy z własnego 

budżetu.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz zadała pytanie, dlaczego to tyle musi kosztować? 

400.000,00 zł ta suma nas zaskoczyła. 

 

Sekretarz Sebastian Musiał – mamy opracowaną dokumentację projektową, tj. ponad 500 m 

kanałów rur, studnie, wykopy. Ceny idą w górę i widać to po przetargach. Koszty nie 

pokrywają się z sytuacją rynkową. Mamy opracowaną dokumentację projektową i jest na to 

kosztorys oraz kosztorys ofertowy, co jest w posiadaniu referatu inwestycji i można się z tym 

zapoznać.  

 

Radna Judyta Belka-Domińczyk – skoro projekt był z roku 2021 to ciężko było przewidzieć 

dodatkowe odwodnienie. Wówczas nie była projektowana droga i kanalizacja? Nie była 

zamierzona droga wokół przedszkola w roku 2021, kiedy było projektowane przedszkole? 

Druga sprawa, to wydatek jest w trybie bezprzetargowym, tak oczywiście. Rozeznania 

cenowe i dodatkowy projekt zrobiono, kiedy? W jakim okresie, czy teraz i dlaczego nie 

wiedzieliśmy na etapie projektowania o dodatkowym odwodnieniu niż było zakładane od 

początku?  Dlaczego rada się o tym nie dowiedziała w momencie, kiedy był zamawiany 

projekt? Bo nie ten sam wykonawca musiałby to wykonać odwodnienie.  

 

Sekretarz Sebastian Musiał odpowiedział, że dokumentacja projektowa powstawała w roku 

2021, wówczas było zaprojektowane odwodnienie powierzchniowe. W momencie, kiedy 

ruszyły prace budowlane i w okresach deszczowych okazało się, jak sytuacja wygląda. 

Inspektorzy nadzoru i kierownik budowy stwierdzili, że należałoby zapobiec temu 

problemowi. W roku 2021 nie było możliwości technicznej zaprojektowania odwodnienia 

tego budynku, bo nie było gdzie tej wody skierować. Nie mieliśmy kanału deszczowego, 

który mógłby być połączony z tą kanalizacją na tym terenie. Podczas realizacji robót 

budowlanych mogą wychodzić różne sytuacje. Proces budowlany nie jest do końca 

przewidziany w projekcie. Mamy zabezpieczoną kwotę, ale może się tak zdarzyć że 

wykonawca wystąpi o wzrost wynagrodzenia i wzrost cen materiałów. Są to pewne czynniki, 

które na tę realizację wpływają.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz zapytała, jak to była wartość, czy 16 mln zł to jest całość? 

 

Sekretarz Sebastian Musiał – 15 mln  i 6 tys. zł.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz – dowiedzieliśmy się teraz o istnieniu ryzyka. Pani 

Przewodnicząca powiedziała, że ryzyko musimy podjąć. Jesteśmy zaskoczeni obecnymi 

kosztami. Mamy obligacje i budynek sportowy, który ma powstać, co nas bardzo cieszy. Są to 

koszty gminne, które musimy uwzględnić. Istnieją obawy, czy nasz budżet to wytrzyma.  
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Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – 400 tys. zł, które musimy dołożyć boli każdego. Należy 

przypomnieć moment projektowania, kiedy byliśmy właścicielem całego tzw. „księża pola” a 

teraz sprzedaliśmy część działki i wody powierzchniowej nie możemy odprowadzać na cudzą 

działkę. Przy obecnie trwających pracach widać, co się dzieje z wodą. Nie jest tak, jak 

projektant założył bo mogliśmy wtedy na tereny, które zostały sprzedane odprowadzać wodę. 

Dostaliśmy zgodę od Starosty Powiatowego w Częstochowie na włączenie się z kanalizacją 

przy projekcie drogi, co pozwoli nam podpiąć odwodnienie. Pan Dyrektor uważa, że jest 

zasadne podjęcie tej decyzji i przesunięcie środków finansowych.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz – wodę odprowadzimy do rzeki? 

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – tak, odprowadzimy do kanału deszczowego, który znajduje 

się w drodze powiatowej w ul. Żeromskiego i stąd bezpośrednio będzie odprowadzona woda 

do rzeki. Nie ma miejsca na założenie dodatkowego zbiornika celem odprowadzenia wody. 

Nie chcemy robić czegoś dwukrotnie, należy raz a dokładnie.   

 

Przystąpiono do głosowania:  

- Uchwała Nr LVII/491/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r.  
w sprawie zmiany uchwały nr LV/477/2022 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koniecpol na lata 2023-2037. 

 

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 15 radnych 

Jestem przeciw - 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

Radna Judyta Belka-Domińczyk powiedziała, że się wstrzymała od głosu. Na tablicy 

zakończenia głosowania głos Pani Radnej był – za.  Pani Przewodnicząc zapytała, czy coś nie 

zadziałało i czy możemy powtórzyć głosowanie? Czy na pewno Pani Radna wcisnęła 

środkowy guzik? Pani Przewodnicząca skierowała pytanie do Pana Informatyka co mogło się 

wydarzyć? Pan Informatyk powiedział, że prawdopodobnie był przez Panią Radną wciśnięty 

guzik – za, a nie – wstrzymuję się od głosu. Pani Przewodnicząca zapytała, czy możemy 

powtórzyć głosowanie jeszcze raz? Mecenas Michał Lada (bez mikrofonu) powiedział, że nie 

ma reasumpcji głosowania i Pani Radna musiała się pomylić. Pani Przewodnicząca 

powiedziała, że system zadziałał poprawnie i zostało zagłosowane tak, jak widać. Czy Pani 

Radna życzy sobie, żeby zanotować to w protokole. Radna Judyta Belka-Domińczyk 

odpowiedziała, że tak.  

 
- Uchwała Nr LVII/492/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 
sprawie zmiany uchwały nr LV/478/2022 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu 
Gminy na rok 2023. 
 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw - 0 

Wstrzymuję się – 1. 
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- Uchwała Nr LVII/493/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Koniecpolu Nr XXXIII/213/13 z dnia 7 
czerwca 2013 r. w sprawie nadania Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Miejska Przychodnia Rejonowa w Koniecpolu. 

 

Radna Judyta Belka-Domińczyk zadała pytanie, czy zmiana statutu jest podyktowana 

likwidacją laboratorium i kiedy to nastąpiło?  

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek odpowiedział, że nie pamięta, kiedy to zostało zlikwidowane. 

Na komisji Rady Społecznej przychodni zdrowia omówiono to, że nie był opłacalny punkt 

pobrań. Nadal odbywają się pobrania tak, jak się odbywały, ponieważ są oszczędności 

finansowe. Punkt pobrań jest, natomiast analiza próbek odbywa się przez firmę zewnętrzną. 

Funkcjonuje to bardzo dobrze i nic nie zmieniło się na niekorzyść dla pacjenta, ponieważ 

wyniki są tego samego dnia.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz zapytała Pana Dyrektora o najbliższe informacje nt. 

przyszłości przychodni. 

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek powiedział, że były ogłoszone dwa konkursy na stanowisko 

dyrektora SP ZOZ w Koniecpolu i oddał głos Panu Burmistrzowi. 

 

Burmistrz Ryszard Suliga zapytał Panią Radną J. Belka-Domińczyk czy należy do tej 

przychodni i czy zmieniła się sytuacja na gorsze w sprawie wykonywania badań? Pacjenci, 

którzy otrzymują skierowania do laboratorium są bardzo zadowoleni, ponieważ teraz badania 

wykonywane są wszystkie. Liczy się dobro pacjenta.  

Na stanowisko dyrektora przychodni zostały ogłoszone dwa konkursy i nie zgłosił się żaden 

kandydat. Teraz będziemy musieli powołać kogoś na stanowisko pełniącego dyrektora.  

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 15 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

Radna Sylwia Barłożek opuściła posiedzenie Rady Miejskiej. Stan radnych – 14. 

 

- Uchwała Nr LVII/494/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok”. 

 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

- Uchwała Nr LVII/495/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie zmiany uchwały nr XXII/190/2020 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia  19 

marca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  i porządku 

na terenie miasta i gminy Koniecpol. 
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Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

- Uchwała Nr LVII/496/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Koniecpol na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w Gminnej Ewidencji Zabytków  dla 

Gminy Koniecpol. 

  

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

- Uchwała Nr LVII/497/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

przekazania petycji zgodnie z właściwością. 

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz oddała głos radnemu Mateuszowi Szymali – Przewodniczącemu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienia stanowiska komisji. 

Radny Mateusz Szymala odczytał stanowisko komisji z dnia 6 lutego 2023 r. ws. petycji:  

„W dniu 06.02.2023 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Koniecpolu, podczas którego rozpatrzono petycję sprawie zwiększenia 

świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności, która została 

zarejestrowana w systemie elektronicznego obiegu dokumentów pod numerem 635/2023.  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów: 

 3 – ZA 

 0 – PRZECIW 

 0 – WSTRZYMUJĘ SIĘ 

 podjęła następujące stanowisko: 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Koniecpolu nie posiada 

właściwych kompetencji do rozpatrzenia petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej 

dotyczącej transplantacji. Petycję należy przekazać do organu, do kompetencji którego należy 

przedmiot petycji. Rada gminy może podejmować uchwały jedynie w granicach zadań gminy 

wskazanych w art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

Zwiększanie świadomości prawnej dotyczącej transplantacji, czego dotyczyła petycja, nie jest 

zadaniem gminy. W ocenie Komisji podmiotem odpowiedzialnym za procedurę regulującą 

pobieranie komórek, tkanek i narządów od zmarłych osób w celu ich przeszczepienia 

odpowiedzialna jest Rada Ministrów, zatem petycję należy przekazać na ręce Prezesa Rady 

Ministrów.” 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 
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- Uchwała Nr LVII/498/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym znajdującym się na działce nr ewid. 1851, obręb Koniecpol w 

trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowych najemców. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

- Uchwała Nr LVII/499/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej nr 

ewid. 1876/18, obręb Koniecpol w trybie bezprzetargowym. 

 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

- Uchwała Nr LVII/500/2023 Rady Miejskiej w Koniecpolu z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej nr 

ewid. 1876/25, obręb Koniecpol w trybie bezprzetargowym. 
 

 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie imienne radnych ( zał. do protokołu) 

Jestem za – 14 radnych 

Jestem przeciw – 0 

Wstrzymuję się – 0. 

 

 
Ad. 6 Wystąpienia zaproszonych gości. 
 
Nie było wystąpienia gości zaproszonych. 

 
Ad 7 Interpelacje radnych. 

Radna Judyta Belka-Domińczyk złożyła dwie interpelacje na piśmie. Pierwsza dotyczy: 

„Informacji w sprawie preferencyjnego zakupu węgla przez mieszkańców Miasta i Gminy 

Koniecpol oraz doprecyzowanie informacji o prawach do zakupu węgla na zasadach 

preferencyjnych na sezon grzewczy 2022/2023 dla mieszkańców, którzy dokonali zakupu 

węgla poza sezonem grzewczym w okresie od kwietnia do września 2022 na aukcjach PGE, 

spełniając warunek zawarty w Interpretacji Ministerstwa Aktywów Państwowych poprzez 

zakup: 

• 3 ton (jeżeli zakupiła po cenie niższej niż 2 tys. zł węgiel z innego źródła niż gmina w ilości 

poniżej 1,5 tony), 
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• 1,5 tony (jeżeli zakupiła po cenie niższej niż 2 tys. zł węgiel z innego źródła niż gmina w 

ilości 1,5 tony i więcej, lecz poniżej 3 ton). 

Czy w takim przypadku mieszkańcom  przysługuje preferencyjny zakup węgla, skoro sezon 

grzewczy trwa od października do kwietnia? Jeżeli nie w pełnym zakresie to proszę o 

doprecyzowanie w jakim zakresie preferencyjny zakup węgla faktycznie przysługuje. 

Proszę również rozważenie tej sytuacji w takim kontekście, że zakup węgla poza sezonem 

grzewczym mógł być podyktowany, użyciem opału na cele podgrzewania wody dla 

gospodarstwa domowego, a nie z sezonem grzewczym 2022/2023. 

Uzasadnienie: Sprawa ma istotne znaczenie  dla realizacji potrzeb ogrzewania budynków 

mieszkalnych na terenie Miasta i Gminy Koniecpol. 

 

Druga interpelacja w sprawie: „Informacji dotyczących postępów w zakresie realizacji 

zadania inwestycyjnego pt. „Budowa sieci wodociągowej z przyłączami etap III w Mieście  

i Gminie Koniecpol - budowa sieci wodociągowej z przyłączeniami w miejscowościach: 

Wąsosz, Kuźnica Wąsowska, Łysaków.” , a w szczególności:  

Czy podpisano umowę o dofinansowanie inwestycji? Jeżeli nie proszę o podanie powodów 

braku podpisania umowy oraz kiedy mija termin na podpisanie umowy o dofinansowanie. 

(według regulaminu udzielania niniejszej dotacji). 

Z jakich przyczyn pierwszy przetarg na realizację zadania został nierozstrzygnięty?  

Na kiedy zaplanowany jest kolejny przetarg na realizację tego zadania? 

W jakim terminie planowane jest rozpoczęcie inwestycji? 

Uzasadnienie: Sprawa jest szczególnie istotna dla mieszkańców z uwagi na braki wody pitnej 

na terenach objętych inwestycją oraz przedłużający się czas realizacji inwestycji. 

 
 
Sekretarz Sebastian Musiał powiedział, że oczywiście na przedstawione interpelacje Pani Radnej 
odniesiemy się na piśmie. Natomiast, co do kwestii związanej z preferencyjnym zakupem węgla my 
nie ustalamy przepisów prawnych, tylko musimy się do nich zastosować. Jest to precyzyjnie 
określone, jakie ilości węgla mogą osoby zakupić. I dotyczy osób, które nie mogły skorzystać z 
zakupu preferencyjnego węgla w roku 2022. Co do drugiej interpelacji dotyczącej kwestii 
postępowania otwarcie ofert nastąpiło, ale co czytamy na stronie internetowej BIP zostało ono 
nierozstrzygnięte. Na obecną chwilę nie mamy podpisanej umowy o dofinansowanie ale nie możemy 
automatycznie rozstrzygnąć i podpisać umowę wykonawstwa. Oferty są, a kwestia rozstrzygnięcia 
postępowania zostaje nadal otwarta.  
 

Ad. 8 Zapytania i wolne wnioski. 

 

Radny Mateusz Szymala został zobowiązany przez Panią Sołtys Zarogu do złożenia 

podziękowań za montaż lustra. Za co w imieniu Pani Sołtys, mieszkańców i swoim własnym 

radny podziękował Panu Burmistrzowi i radnym. 

 

Radny Dariusz Saternus w imieniu własnym i wszystkich sportowców podziękował za 

dofinansowanie obiektu sportowego, naszego koniecpolskiego. To, co powiedział Pan 

Burmistrz, że przez tyle lat nie mieliśmy godnego miejsca. Budynek klubowy w latach 80-

tych i na początku 90-tych został zburzony i w jego miejscu powstał hotel. I od tego czasu 

szatni jako takiej już nie było. Sportowcy przebierali się w piwnicach pałacu, gdzie nie było 

ani wody i okien. Po tylu latach radny wyraził uznanie i swoją radość, że udało się podjąć 

taką decyzję.  

 

Sołtys Łabędzia Ryszard Chrzuszcz powiedział, że kilka razy był radnym oraz sołtysem oraz 

członkiem rady Spółdzielni Mleczarskiej, Banku Spółdzielczego. Całe swoje życie udzielał 
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się aktywnie i społecznie. Pan Sołtys powiedział, że Państwo nic nie pomogło. A teraz 

oddajemy Włoszczowie. Od Państwa przez tyle lat mało dostaliśmy. Wodociągi i drogi były 

robione przez mieszkańców. Robilibyśmy dalej, ale już się nie da. Wieś została 

zdewastowana nie przez gminę ale przez unię europejską.  Sołtys był przeciwko unii i nadal 

jest. Jak były dawane pieniądze sołtys sam skorzystał i zakupił ciągnik. Do tego wyszła wojna 

na Ukrainie.  

Kolejną sprawą, którą przedstawił Pan Sołtys to środki finansowe w kwocie 100 tys. zł z 

Urzędu Marszałkowskiego. Pieniądze przydałyby się na potrzeby sołectwa. Po 

przeprowadzonym kosztorysie okazuje się, że działka to nie własność gminy. Grunty były z 

ukazu carskiego, na które były być może dokumenty. Kierownik MPK został właścicielem 

gruntów po tzw. cegielni i można tam zakład komunalny zlokalizować.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz dodała, że musimy doprecyzować dwa tematy. Sprawę 

pieniędzy dodatkowych może wyjaśni Pan Sekretarz. Jest to projekt, czyli 100 tys. zł do 

podziału na sołectwa. Druga sprawa to Pan Prezes MPK może powiedzieć cokolwiek o tych 

terenach, które zakupił.  

 

Burmistrz Ryszard Suliga powiedział, że do Włoszczowy to poszedł Bank Spółdzielczy. Boli 

nas to, że była Rada Nadzorcza i jakoś to poszło. Sam Koniecpol się zgłosił do Włoszczowy, 

żeby zabrać ten bank, co powiedział sam Prezes banku. Do terenu po tzw. cegielni odniesie 

się Pan Prezes MPK. Jest niedopuszczalne, nieprawne i niemożliwe to, żebyśmy oddawali coś 

gminie Włoszczowa.  

 

Sołtys Łabędzia Ryszard Chrzuszcz odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza, mówiąc że 

wyszło tak, jak wyszło. Jest tak, jak nieuczciwi ludzie siedzą w firmie i 7-osobowa rada nic 

nie potrafi zrobić. Od 5 lat zabiegałem, żeby Pani Dyrektor banku już odeszła ze stanowiska, 

bo przecież pracowała będąc już na emeryturze. Wszystkim to pasowało. Secemin  

i Koniecpol mieli po trzy głosy w radzie, Dąbrowa Zielona – jeden. Co mógł zrobić głos 

Sołtysa. Żytno poszło do Poczesnej a Koniecpol do Włoszczowy. Pan Sołtys był jedynym, 

który był przeciwny połączeniu banku. Zniszczyli wszystko przez babskie zrzędzenie  

i gadanie. Walnych zebrań za Pana Burmistrza było kilka, na których był tylko raz kolega 

Gwidon Jelonek i Pani Skarbnik była drugi raz. Dwa razy tylko w przeciągu 6 lat.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz – czy możemy doprecyzować inicjatywę sołecką, żeby nie 

było przekłamania? Zabezpieczaliśmy plan wydatków na 125 tys. zł. Natomiast jest jeszcze 

inna pula środków.  

 

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – w sprawie konkursu „Inicjatywa Sołecka” odbyło się 

spotkanie z sołtysami i przedstawiliśmy warunki Urzędu Marszałkowskiego. Zebraliśmy 

oferty od naszych sołectw i wybraliśmy ograniczoną ilość, bo tylko 100 tys. zł jest do 

podziału. Nie daje to gwarancji, że te 100 tys. dostaniemy, bo jest to w ramach konkursu. 

Komisja w Urzędzie Miasta i Gminy wybrała cztery sołectwa, które będą miały największe 

szanse, tj. sołectwo Teodorów, Łysiny, Stary Koniecpol i Kuźnica Grodziska. Projekty 

przeszły weryfikację. Niektóre sołectwa nie zostały wybrane, ponieważ w dalszym ciągu nie 

są uregulowane własności.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz – niektóre sołectwa w poprzednich latach otrzymały środki 

finansowe, a teraz kolejne.  
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Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – środki są większe niż w roku ubiegłym, bo było 50 tys. zł. 

Mamy nadzieję, że te wnioski przejdą.  

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz – w mieście takich pieniędzy dodatkowych nie ma, są tylko 

w sołectwach. 

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – w dzielnicy Magdasz inwestujemy, bo nie ma takiego 

funduszu. Musimy sami coś robić, żeby mogło się coś rozwinąć na terenie miasta.  

 

Sołtys Luborczy Krzysztof Rutkowski powiedział, że to co Pan Burmistrz robi, to się chwali. 

Pan Sołtys sam miał produkcję mleka i żywca, ale jego praca szła na pośrednika. Pan Sołtys 

zmienił kierunek swojej działalności i przestawił się na handel. Odniósł się do modernizacji 

targowiska w naszym mieście i podzielił się spostrzeżeniami z innych już wyremontowanych 

miejsc handlowych. Zadaszenia, to według Pana Sołtysa są źle wykonane, jak również wjazdy 

i wejścia. W Przyrowie natomiast nie zrobiono odwodnienia i podczas deszczu wszyscy 

chodzą po wodzie. Pan Sołtys zwrócił się z prośbą, żeby w naszym projekcie 

termomodernizacji targowiska przewidzieć za i przeciw. Jest to inwestycja na lata a i koszty 

duże.  

W drugiej sprawie Pan Sołtys odniósł się do dworca kolejowego w naszym mieście. Dworzec 

jest zmodernizowany, ale wadą jest to że trzeba z walizkami wchodzić na wiadukt po 

schodach, co stanowi utrudnienie zwłaszcza dla starszych ludzi. Pan Sołtys zwrócił się z 

prośbą do rady, żeby coś z tym zrobić.  

Pan Sołtys przypomniał jeszcze sprawę budowy chodnika w Luborczy. 

 

Burmistrz Ryszard Suliga odniósł się do drogi 786 w Luborczy. Jest faktem, że kiedy była 

robiona droga nie zostały wykonane chodniki. Gmina w tej chwili zrobiła uzgodnienia. 

Wykonywana jest droga 786 od granicy woj. świętokrzyskiego. Pan Burmistrz prowadzi 

rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich, jest to na platformie inwestycyjnej i będzie 

robione. Najpierw musi być skończony jeden odcinek a następnie kolejny. W sprawie 

chodników w Luborczy są aktualizowane projekty.  

Natomiast w sprawie dworca PKP Pan Burmistrz powiedział, że jest tam monitor, naciska się 

dzwonek i otwiera się furtka, gdzie można z walizkami przejść. Jest zgłoszona do PKP 

sprawa rozbudowy przejścia dla wózków osób niepełnosprawnych. W chwili obecnej 

budowany jest przystanek z parkingiem. 

Pan Burmistrz powiedział, że były oglądane targowiska, na których brakuje podjazdu dla 

stoisk. W projekcie przebudowy naszego targowiska brane jest to pod uwagę oraz 

odwodnienie. Projekt jest do wglądu i można go zobaczyć. 

 

Przewodnicząca Aneta Chrzuszcz zapytała Pana Prezesa MPK ws. zakupu terenu po tzw. 

cegielni. 

 

Prezes MPK Tomasz Góra potwierdził, że Miejskie Przedsiębiorstwo Komunalne nabyło 

teren po byłej cegielni w Radoszewnicy od syndyka masy upadłości. Od roku 2015 w 

zakładzie nic się nie działo. Od momentu zakupu zakład przez dwa miesiące był 

dzierżawiony. Firma nie rokowała, że będzie mogła inwestować w zakład. Były problemy 

rozliczeniowe wobec MPK i innych podmiotów. Dlatego MPK, jako właściciel zdecydował o 

ogłoszeniu przetargu i wyłonieniu nowego dzierżawcy tego terenu. I dzisiaj mamy nowego 

dzierżawcę, który za zgodą właściciela przyjmie procesy inwestycyjne na zakładzie. W 

planach jest rozwój tego terenu i wykorzystanie zasobów produkcyjnych. Pracownicy, którzy 

pracowali zostali przejęci przez nowego dzierżawcę i nikt pracy nie stracił. Życzę, aby 
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nowym inwestorom plany się powiodły i powstały kolejne miejsca pracy. Jedną z przyczyn, 

dlaczego MPK wystartowało w tym przetargu jest to, że teren jest blisko położony strefy 

naszego terenu działek gminnych sortowni odpadów komunalnych, gdzie w planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy są przeznaczone do gospodarki odpadami. Gdyby 

zakład został zakupiony przez inwestora, istniało niebezpieczeństwo branży odpadowej.  Na 

dzień dzisiejszy mamy palny, żeby zakład działał i zatrudniał ludzi w branży nie związanej z 

gospodarką odpadami. Nie będzie to branża budowlana, ale branża związana z istniejącą tam 

infrastrukturą.  

Pan Prezes MPK podziękował szanownej radzie za nadzwyczajne sesje, szybką reakcję w 

dystrybuowaniu środków, które przychodzą na refundację kosztów ogrzewania naszych 

mieszkańców, co pozwoli zachować płynność finansową przedsiębiorstwa komunalnego. 

Mamy środki, żeby płacić za opał. Ustawa z 15 września 2022 r. ws. źródeł ciepła pozwoliła 

na minimalne podwyżki, nie tak drastyczne jak wynikało z kosztów prowadzenia działalności 

w zakresie produkcji ciepła w tym sezonie grzewczym. Pan Prezes dodał, że w tym sezonie 

grzewczym przedsiębiorstwo nie miało wpływu na taryfę, która była rozwiązana zgodnie z 

wyżej wymienioną ustawą. Powyżej określonego limitu, koszty wyższe są rekompensowane 

poprzez gminę. MPK nie ustala stawek od podatków i usług, bo w swoich taryfach i 

cennikach ustala stawki, które obowiązują w kraju. Od 1 stycznia 2023 r. stawka podatku 

VAT jest 23% i jesteśmy zobowiązani jej zastosowania na fakturach.  

 

Radny Zbigniew Lamch zapytał o folie rolnicze, czy będzie złożony wniosek? Pan Radny 

zwrócił się z prośbą o postawienie stacji meteorologicznej na terenie gminy Koniecpol, co 

byłoby pomocne dla rolników. Wobec klęski suszy nie funkcjonują komisje powoływane 

przez gminę, tylko aplikacja suszowa.  

 

Dyrektor Biura Gwidon Jelonek – dwa tygodnie temu odbyło się spotkanie z Naczelnikiem 

Wydziału Ochrony Środowiska w Starostwie Powiatowym, na którym omówiono sprawę 

wyznaczenia miejsca do ulokowania takiej stacji na terenie naszej gminy.   

 

Sekretarz Sebastian Musiał odniósł się do sprawy folii rolniczych i powiedział że gmina 

będzie również w tym roku realizować ten projekt.  

 

Ad. 9 Sprawy różne. 

Burmistrz Ryszard Suliga podsumowując sytuację finansową złożył podziękowania tym, 

którzy złożyli wnioski o dofinansowanie zadań związanych z termomodernizacją swoich 

domów. Program „Czyste Powietrze” działa prężnie. Wiele osób skorzystało z programu 

poprzez bank, który udziela kredytów. Rozmawialiśmy także o termomodernizacji bloków 

mieszkalnych. Kilka lat temu Pan Burmistrz poprosił prezesów spółdzielni, aby rozpoczęli 

procedurę związaną z termomodernizacją bloków, co nie było przez nich wykorzystane. Pan 

Burmistrz zwrócił się do mieszkańców i zarządców osiedla, żeby teraz składać wnioski na 

termomodernizację.  

 

Radny Zbigniew Domoradzki odniósł się do programu „Czyste Powietrze”, jeżeli są większe 

dopłaty, to Pan Radny poprosił o przyspieszenie spotkania z mieszkańcami. Radny Zbigniew 

Domoradzki zwrócił uwagę na budynek szkoły w Rudnikach, z którego odpada tynk i może 

warto zwrócić się do państwa o wsparcie finansowe. 

 

Ad.10 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Aneta Chrzuszcz dokonała zamknięcia 

LVII zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Koniecpolu. 

 



 13 

Na tym zakończono obrady LVII Sesji Rady Miejskiej w Koniecpolu. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Iwona Zatońska 

Sesja trwała od godziny 15:30 do 18:40.        


